
Protokół nr XV/08 
z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej dnia 11 kwietnia 2008 r. w sali narad Urzędu Gminy (Centrum 
Spotkań Polsko-Niemieckich). 

 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Jerzy Chudziński o godzinie 1300 

otworzył sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą 
obecności na sesji obecnych jest 13 radnych  (nieobecny radny Zbigniew 
Makara) 
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił wniosek Wójta Gminy Górzyca o 
zmianę porządku obrad w następujący sposób:  
- przesunięcie do punktu 11. Informacji Wójta Gminy Górzyca o działalności w 
okresie międzysesyjnym; 
- przesunięcie z punktu 4 do punktu 3. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Rady Gminy Górzyca; 
- wprowadzenie w punkcie 4 porządku obrad „Podjęcie uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Górzyca w obrębie miejscowości Laski Lubuskie”.  
 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy radni wnoszą inne propozycje do 
porządku obrad sesji.  
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag do porządku obrad sesji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne wprowadzenie do 
porządku obrad ww. zmian. 
 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” zdecydowali o 
wprowadzeniu ww. zmian w porządku obrad sesji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił porządek obrad XV sesji. 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie  porządku obrad. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy 

Górzyca. 
4.  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego  
     planu zagospodarowania przestrzennego gminy Górzyca w obrębie  
     miejscowości Laski Lubuskie. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego. 

 



6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury oraz Gminnego 
Centrum Informacji i świetlic wiejskich za 2007 rok. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Górzycy      
w 2007 roku. 

8. Sprawozdanie rzeczowo-finansowe z wykonania z wykonania Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych za rok 
2007. 

9. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Górzycy 
za 2007 rok.  

10. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
11. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 
12. Interpelacje  radnych Rady Gminy. 
13. Wolne wnioski i informacje. 
14. Zakończenie obrad XV sesji Rady Gminy.  

 
Realizacja porządku obrad: 
 
Ad. 1 i 2 
Zrealizowano na wstępie. 
 
Ad. 3 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Górzyca. 
 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że radni muszą wybrać ze swojego 
składu trzyosobową Komisję Skrutacyjną, która przeprowadzi wybory 
Przewodniczącego Rady w sposób tajny i sporządzi protokół wyborów. 
Poprosił, aby radni dokonali zgłoszeń. 
 
Radny Ryszard Dębiński  - po konsultacji z pozostałymi radnymi 
zaproponował, aby w pracach Komisji Skrutacyjnej udział wzięli następujący 
radni: 
- Krzysztof Bańka; 
- Wiesława Drahynicz; 
- Łukasz Bastkowski. 
Wiceprzewodniczący Rady spytał zgłoszonych radnych do Komisji Skrutacyjnej 
czy wyrażają zgodę? 
Radni wyrazili zgodę na udział w pracach komisji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne wybór Komisji 
skrutacyjnej w składzie jw. 
 
Skład Komisji Skrutacyjnej w ww. składzie został zaakceptowany przez radę  w 
głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za”. 

 



 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że zgodnie z przyjętym regulaminem 
wyborów prawo zgłaszania kandydatur przysługuje radnym i poprosił                 
o dokonanie zgłoszeń. 
 
Radny Ryszard Dębiński zgłosił radnego Jerzego Chudzińskiego jako 
kandydata do pełnienia funkcji Przewodniczącego Rady. 
Radny Jerzy Chudziński wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Radna Maria Pakos zgłosiła radną Marię Syktus jako kandydata do pełnienia 
funkcji Przewodniczącego Rady. 
Radna Maria Syktus wyraziła zgodę na kandydowanie. 
 
Z uwagi na brak innych zgłoszeń Komisja Skrutacyjna przystąpiła do 
przeprowadzenia głosowania radnych.  Wybory przeprowadzono w sposób 
tajny. 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Krzysztof Bańka zaproponował 10 min. 
przerwę w obradach sesji na przygotowanie protokołu z głosowania. 
 
Wiceprzewodniczący Rady zaproponował, aby nie robić przerwy w obradach 
sesji i ten czas wykorzystać na realizację porządku obrad sesji  punktu 8. 
Sprawozdanie rzeczowo-finansowe z wykonania Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych za rok 2007. 
  
Poprosił, aby radni wyrazili swoją opinię w tej sprawie. 
Radni wyrazili zgodę. 
 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Przewodnicząca Komisji Maria 
Hołubowicz. 
 
Radna Maria Syktus pochwaliła działalność komisji i stwierdziła, że jest ona  
widoczna w gminie.   
 
Radni nie zgłosili innych uwag i pytań. Sprawozdanie zostało przyjęte 
pozytywnie /sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Po sporządzeniu protokołu głosowania Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 
radny Krzysztof Bańka odczytał protokół głosowania i stwierdził wybór 
Przewodniczącego Rady Gminy Górzyca w osobie radnej Marii Syktus –
protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Górzyca. 
 

 



Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Rady Gminy Górzyca stwierdzającej wybór radnej Marii 
Syktus do pełnienia funkcji Przewodniczącego Rady Gminy Górzyca.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XV/101/08 w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady 
Gminy Górzyca /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Dalsze prowadzenie sesji obejmuje nowo wybrany Przewodniczący Rady 
Gminy Górzyca Maria Syktus, która na wstępie bardzo serdecznie 
podziękowała za zaufanie jakim radni ją obdarzyli powierzając jej pełnienie 
funkcji Przewodniczącego Rady Gminy Górzyca. Następnie przystąpiła do 
realizacji porządku obrad sesji. 
 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Górzyca w obrębie miejscowości 
Laski Lubuskie . 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Gł. Specjalista ds. Budownictwa, 
Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Dróg Kazimierz Boguszewicz. 
Poinformował radnych, że projekt uchwały Rady Gminy Górzyca w sprawie 
przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w obrębie miejscowości Laski Lubuskie opracowano na 
podstawie analizy zasadności przystąpienia do opracowania planu miejscowego, 
wykonanej przez Wójta Gminy Górzyca. Wytypowany obszar pod lokalizację 
elektrowni wiatrowych jest zgodny z ustaleniami „Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Górzyca”  i przylega do 
terenu na którym opracowano plan miejscowy pod zespół elektrowni 
wiatrowych w rejonie miejscowości Radówek. Na obszarze objętym projektem 
planu miejscowego planuje się lokalizację elektrowni wiatrowych wraz z 
towarzyszącą infrastrukturą, oraz uprawy rolnicze. Wykonany w oparciu o w/w 
uchwałę plan zagospodarowania przestrzennego pozwoli gminie na osiąganie 
dodatkowych dochodów z podatku od nieruchomości, które pozwolą na 
wspieranie lokalnych inicjatyw związanych z rozwojem terenów wiejskich          
i ochroną środowiska. Odbyły się dwa zebrania wiejskie w Laskach Lubuskich, 
jedno z udziałem planisty , który szczegółowo omówił i odpowiedział na pytania 
mieszkańców w sprawie elektrowni wiatrowych. 
 

 



Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.   
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XV/102/08 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Górzyca w 
obrębie miejscowości Laski Lubuskie  /uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia gminnego. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Kierownik Zesp. Ds. Funduszy UE i 
Ochrony Środowiska Robert Stolarski. Poinformował radnych, że projekt 
uchwały zawiera wolę zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Górzyca I 
Słubice na realizację wspólnego przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa przyłącza 
wodociągowego z ujęcia wody w Golicach do miejscowości Pamięcin i Laski 
Lubuskie na terenie Gminy Górzyca”. Stwierdził, że ograniczenia terenowe 
(brak możliwości rozbudowy ujęcia), jak również zły stan stacji uzdatniania 
wody w miejscowości Pamięcin, ponieważ budynek stacji wykonany jest z 
materiałów niebezpiecznych  (płyt cementowo-azbestowych). Z tego powodu 
otrzymaliśmy decyzję Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Słubicach 
nakazującą budowę nowego budynku stacji uzdatniania wody. Również 
budynek stacji uzdatniania wody w Laskach Lubuski jest w takiej samej 
sytuacji. Ujęcie wody w Laskach Lubuskich w ostatnich latach wykazuje 
drastyczne spadki lustra wody, co jest przyczyną licznych awarii i przerw w 
dostawie wody dla mieszkańców. Budowa nowy stacji uzdatniania wody jak 
również koszta utrzymania dotychczasowych obiektów i instalacji wraz z 
kosztami eksploatacyjnymi ujęć pozwolą na wykonanie przyłącza 
wodociągowego ze stacji wody w miejscowości Golice Gmina Słubice dla oby 
miejscowości z terenu naszej gminy. Dodał, że rozmowy z Gminą Słubice o 
możliwości wykonania przyłącza wodociągowego dla miejscowości Pamięcin     
i Laski Lubuskie trwają od kilku lat. Następstwem tych rozmów jest 
przedstawiony projekt porozumienia w tej sprawie. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady w 
dniu 7 kwietnia br. projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany                  
i otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 

 



Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15  
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę Nr XV/103/08 w sprawie porozumienia gminnego /uchwała 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 6 
Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury oraz Gminnego 
Centrum Informacji i świetlic wiejskich za 2007 rok. 
 
Sprawozdanie przedstawiła omówiła Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury 
Małgorzata Gniewczyńska – sprawozdanie zostało zaprezentowane w sposób 
multimedialny. 
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag i pytań. Sprawozdanie zostało przyjęte 
pozytywnie /sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 7 
Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Górzycy              
w 2007 roku. 
 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Dyrektor Gminnej Biblioteki 
Publicznej Wioletta Stolarska. 
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag i pytań. Sprawozdanie zostało przyjęte 
pozytywnie / sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8 
Sprawozdanie rzeczowo-finansowe z wykonania Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych za rok 2007. 
 
 Zrealizowano na wstępie. 
 
Ad. 9 
Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Górzycy za 
2007 rok.  
 
Sprawozdanie przedstawił i omówił Kierownik Zakładu Gospodarki 
Komunalnej  Zbigniew Nerko. 

 



Członek Komisji Rewizyjnej Wiesława Drahynicz przedstawiła protokół 
kontroli ZGK –protokół z przeprowadzonej kontroli ZGK stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag i pytań. Sprawozdanie zostało przyjęte 
pozytywnie /sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 10 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad  XIV sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Ad. 11 
Informacja Wójta Gminy Górzyca z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt Gminy Górzyca Tomasz Kowalczyk przedstawił następujące informacje 
o działalności w okresie międzisesyjnym: 
- zaprosił radnych do uczestnictwa w dniu dzisiejszym w uroczystym otwarcia 
Centrum Pomocy Społecznej w Górzycy przy ul. Kostrzyńskiej, na którym 
będzie obecny Wojewoda Lubuski oraz pracownicy LUW; 
- poinformował o spotkaniu w Warszawie z Senatorem RP Stefanem 
Niesiołowskim, na którym wspólnie z Panią Bożeną Sławiak Posłem na Sejm 
RP omawiane były tematy związane m.in. z wprowadzeniem przepisów prawa 
nakazujących importerom gazu utrzymanie obowiązkowych zapasów 
magazynowych gazu.  
- w Radówku dobiegają końca prace związane z uruchomieniem  tzw. „Wioski 
Internetowej”, która swoją działalność będzie prowadziła w budynku  świetlicy 
wiejskiej z wykorzystaniem środków UE; przewiduje się uruchomienie  11 
stanowisk komputerowych, oraz docelowe zatrudnienie 2 osób na umowę 
zlecenie i  1 osoby w ramach stażu absolwenckiego – wartość projektu 100 tys. 
zł; 
- 4.03.br Wójt uczestniczył w spotkaniu z Marszałkiem Woj. Lubuskiego, na 
którym omawiane były zagadnienia związane z uruchomieniem Internetu 
szerokopasmowego; 
- poinformował, że trakcie uzgodnień jest temat budowy sieci wodociągowej w 
miejscowości Pamięcin; 
- poinformował, że w miesiącu czerwiec planowana jest modernizacja ul. 
Robotniczej w Górzycy; 

 



- Wójt poprosił Dyrektora GOK Małgorzatę Gniewczyńską o przekazanie 
radnym informacji dot. uruchomienia przedszkola. 
 
Dyrektor GOK poinformowała, że planowane jest uruchomienie w budynku 
Centrum Spotkań Polsko-Niemieckich tzw. Pracowni oświatowo-edukacyjnej 
już od 1 września br. zgodnie z zaleceniami Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego w Słubicach pomieszczenia dostosowywane muszą zostać do 
prowadzenia tego typu działalności, konieczny jest zakup niezbędnego sprzętu i 
wyposażenia. Wstępnie przeznaczona zostanie sala językowa wraz z zapleczem 
pod działalność pracowni. Jest duże zainteresowanie ze strony mieszkańców 
Gminy Górzyca i rozważa się utworzenie dwóch oddziałów po cztery godziny. 
Zajęcia z dziećmi będzie prowadziła osoba posiadająca wymagane kwalifikacje. 
 
Ad. 12 
Interpelacje  radnych Rady Gminy. 
 
- Radna Wiesława Drahynicz poinformowała, że w Laskach Lubuskich od 
pewnego czasu woda w wodociągu nie nadaje się do użycia. Jest brudna, 
posiada rdzawy kolor. Po odstaniu w naczyniach osadza się rdzawy osad. 
 
Główny specjalista ds. budownictwa, inwestycji, gospodarki przestrzennej           
i dróg Kazimierz Boguszewicz odpowiedział, że jest to spowodowane 
nadmiernym, nielegalnym poborem wody z hydrantów na opryski. 
 
Radna Maria Pakos zwróciła się do wszystkich obecnych na sesji, aby zgłaszali 
takie zdarzenia. Stwierdziła, że jeżeli wiemy o fakcie nadużyć w temacie 
wodno-ściekowym musimy o tym powiadomić właściwe jednostki. Miejmy 
świadomość, że jest to rujnowanie naszego wspólnego dobra i jest to wspólny 
nasz wszystkich interes. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Syktus spytała kiedy będzie wykonana kontrola 
jakości wody w Laskach Lubuskich. 
Kierownik ZGK Zbigniew Nerko odpowiedział, że badania wody wykonywane 
są sukcesywnie na bieżąco. W przypadkach zgłoszeń mieszkańców SANEPID 
takie badania wykonuje natychmiast. Wg ostatnich badań jakość wody jest 
dobra, woda jest zdatna do picia. 
 
Radna Maria Pakos stwierdziła, że wiemy kto posiada urządzenia do oprysków. 
Woda powinna być brana ze swojego ujęcia. Czy ZGK praktykuje udzielanie 
zgody na wniosek zainteresowanych, na korzystanie z hydrantów na potrzeby 
wykonania oprysków. Dodała, że jest taka możliwość i ZGK może to stosować. 
 

 



Przewodnicząca Rady Maria Syktus zaproponowała, aby ZGK zlecił wykonanie 
badania jakości wody z ujęcia w Laskach Lubuskich i zorganizować zebranie z 
mieszkańcami w tej sprawie. 
 
Radny Kazimierz Filipowicz poinformował, że rolnik posiadający urządzenia do 
oprysków chemicznych musi posiadać niezbędne przeszkolenie i sprzęt posiada 
atest, na podstawie którego może dokonać zakupu niezbędnych środków. 
 
Radny Jerzy Chudziński stwierdził, że organizowanie zebrania w tej sprawie nie 
ma sensu, ponieważ rolnicy posiadają niezbędne przeszkolenia w tej sprawie, a 
pobieranie wody z hydrantów na opryski jego zdaniem jest niemożliwe, bo 
urządzenia posiadają określone wejścia do uzupełniania w wodę nie pasujące do 
hydrantów. 
 
- Radna Maria Pakos poinformowała o działalności CZG-12 w zakresie 
prowadzonej segregacji odpadów komunalnych. Poinformowała, że nagminnie 
do wyznaczonych pojemników na segregacje odpadów komunalnych wrzucane 
są różne inne śmieci. Zdecydowano, że jeżeli to się nie zmieni do końca czerwca 
to w lipcu pojemniki zostaną usunięte w tych miejscowościach, m.in. w Stańku   
i mieszkańcy zmuszeni będą do prowadzenia segregacji workowo.  
 
Ad. 13 
Wolne wnioski i informacje. 
 
1) Sołtys sołectwa Pamięcin Krzysztof Urbański zgłosił następujące wnioski:                              
-  że w centrum wsi k/posesji państwa Kowalskich znajdują się śmieci typowe z 
gospodarstwa domowego, a znajdujące się tam pojemniki na śmieci są 
zdemontowane i nie posiadają włazów; 
- oświetlenie uliczne na osiedlu w Pamięcinie jest niekompletne i konieczna jest 
wymiana spalonych żarówek; 
- poinformował, że w czynie społecznym wykoszone zostało boisko sportowe i 
złożył wniosek o zamontowanie ławek na boisku i wyrównanie skarpy; 
- złożył prośbę o naprawę ogrodzenia na cmentarzu komunalnym w Pamięcinie, 
ponieważ obecne jest uszkodzone w kilku miejscach, przez które przedostają się 
zwierzęta i robią bałagan; 
- zgłosił, że pracownicy ZGK dokonujący naprawy wodociągu pozostawili tam 
bałagan – prosi o zrobienie porządku. 
 
2) Sołtys sołectwa Czarnów Marianna Woźniak prosi o przegląd i instalację 
dodatkowych lamp oświetlenia ulicznego w Czarnowie. 
 
3) Sołtys sołectwa Żabice Joanna Ścigaj zwróciła uwagę na ul. Mickiewicza w 
Żabicach, która pomimo jej naprawy w dalszym ciągu jest nieprzejezdna             

 



i trudna do przejścia bez odpowiednich kaloszy, zwłaszcza po deszczach. 
Stwierdziła, że droga wymaga porządnego utwardzenia odpowiednim kruszcem. 
 
4) Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała radnym o obowiązku złożenia 
przez radnych oświadczeń majątkowych do dnia 30 kwietnia 2008 r. oraz 
poinformowała, że sesja absolutoryjna odbędzie się 30 kwietnia 2008 r. o godz. 
1300. 
 
Ad. 14 
Zakończenie obrad XV sesji Rady Gminy.  
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad sesji oraz brak dalszej dyskusji 
Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła XV sesję Rady Gminy Górzyca  
/godz. 1050 

Przewodniczący Rady Gminy 
(-) Maria Syktus 

 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 
 
 
 
 

 


